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Το Τεχνικό Πρόγραµµα του έτους 2012 αποτελεί τη φυσική συνέχεια των προηγούµενων 
ετών και έχει εκπονηθεί σύµφωνα µε τις οδηγίες της ∆ηµοτικής Αρχής και το πρόγραµµά της 
για την προοπτική των έργων στην πόλη µετά την νέα διαµορφωθείσα κατάσταση του 
Καλλικρατικού ∆ήµου για το άµεσο και απώτερο µέλλον, τις προτάσεις των τοπικών και 
δηµοτικών κοινοτήτων καθώς και  τις αρχές του Επιχειρησιακού Σχεδίου της Λάρισας. Έχει 
συνταχθεί σύµφωνα µε τις τελευταίες εξελίξεις στα χρηµατοδοτικά προγράµµατα της 
Πολιτείας, λαµβάνοντας υπόψη τις δυνατότητες απορρόφησης και ετοιµότητας της Τεχνικής 
Υπηρεσίας καθώς και την δύσκολη οικονοµική συγκυρία στη χώρα µας. 
Με βάση την προεργασία και τις µελέτες που έγιναν, καθώς και την πορεία των έργων η 
κατάσταση έχει συνοπτικά ως εξής. 

 
ΘΗΣΕΑΣ 

Τα περισσότερα έργα που εντάχθηκαν από το 2005 - 2009 ολοκληρώθηκαν και λειτουργούν. 
Επίσης ολοκληρώθηκαν οι οριστικές µελέτες για το Μπεζεστένι και το νέο βιοκλιµατικό κτίριο 
∆ηµοτικών Υπηρεσιών. 
∆υστυχώς το πρόγραµµα ΘΗΣΕΑΣ δεν προχώρησε το 2011 λόγω διακοπής της 
χρηµατοδότησης. Η αναδιαµόρφωση της πλατείας Πρωτοµαγιάς υλοποιήθηκε µόνο µπροστά 
στην εκκλησία µε πόρους από ΣΑΤΑ και µετά από αίτηµα του αναδόχου η σύµβαση 
διαλύθηκε. Το Πολιτιστικό Κέντρο Αγίου Κωνσταντίνου σταµάτησε µετά την κατασκευή του 
φέροντος οργανισµού. Το Κέντρο Υγείας στον Αγ. Γεώργιο βρίσκεται στην φάση 
ολοκλήρωσης αλλά διεκόπησαν οι εργασίες και ζητήθηκε από τον ανάδοχο η διάλυση της 
σύµβασης. 
Για το Μύλο Παππά ενώ υπήρξε αρχική ένταξη του έργου στις οριζόντιες δράσεις του 
ΘΗΣΕΑ, δεν προχώρησε η χρηµατοδότησή του. Κατασκευάστηκε ένα τµήµα των 
οικοδοµικών εργασιών και το έργο σταµάτησε. 
Επίσης, υπεβλήθησαν προτάσεις ένταξης του έργου στην πρόσκληση 80 του Υπουργείου 
Ανταγωνιστικότητας, µετά από σύµφωνη γνώµη του Υπουργού Πολιτισµού, µε στόχο την 
ολοκλήρωση του έργου µε τη δηµιουργία Μουσείου του Μύλου και διαµόρφωση του 
υπαίθριου χώρου. 
Παράλληλα επειδή το Υπουργείο Εσωτερικών εξετάζει την πιθανότητα ένταξης στο ΕΣΠΑ 
ορισµένων µεγάλων έργων του ΘΗΣΕΑ µε συµβατικό αντικείµενο άνω του 1 εκ. σε πρώτη 
φάση, πιστεύουµε ότι το έργο θα προχωρήσει µέσω κάποιας από τις πηγές αυτές. 
Επίσης ελπίζουµε να ενταχθεί σε κάποιας µορφής συνέχιση του ΘΗΣΕΑ η χρηµατοδότηση 
της ολοκλήρωσης όλων των έργων και µελετών που εκκρεµούν. 
Επισυνάπτεται πίνακας µε τα οικονοµικά στοιχεία των παραπάνω έργων- µελετών. 
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1. ΕΣΠΑ 

 

� Έχει ολοκληρωθεί το βασικό µέρος των διαµορφώσεων στην κοίτη του Πηνειού από την 
Γέφυρα Λαγού από τα γήπεδα Αµπελοκήπων µέχρι τα ΚΤΕΛ σε µήκος 3,1χλµ., µε 
συµβατική δαπάνη 1,225,584εκ.€. Παράλληλα προετοιµάστηκε φάκελος για προκήρυξη 
µελετών για την κατασκευή τριών πεζογεφυρών που θα συνδέουν τις δύο πλευρές της 
κοίτης. Με το πρόγραµµα τεχνικής βοήθειας, µέσω της ΜΟ∆ Α.Ε., θα υποβληθεί πρόταση 
για τη χρηµατοδότηση της στατικής µελέτης των ως άνω γεφυρών. 

� ∆ηµοπρατήθηκε και άρχισε η ανέγερση διδακτηρίου 33ου ∆ηµοτικού σχολείου στην Ν. 
Σµύρνη σύµφωνα µε την µελέτη που εκπονήθηκε από την Νοµαρχία Λάρισας και 
επικαιροποιήθηκε από την υπηρεσία µας, µε συµβατική δαπάνη 5.998.346€.  

� Εντάχθηκε και ξεκίνησε η ανέγερση του «Βρεφονηπιακού σταθµού Ν. Πολιτείας» 
συµβατικού προϋπολογισµού 663.000€. 

 

Έχουν υποβληθεί στην Περιφέρεια Θεσσαλίας οι εξής φάκελοι µε ολοκληρωµένες µελέτες: 
� ∆ιαµόρφωση ευρύτερης περιοχής Τάφρου Χατζηχαλάρ, προϋπολογισµού 3 εκ. €. Έγινε 

θετική αξιολόγηση και αναµένεται η ένταξή του. 
� ∆ιαµόρφωση Νηπιαγωγείου στο παλαιό πέτρινο σχολείο της Τερψιθέας προϋπολογισµού 

900,000€. 
� Ανέγερση Νηπιαγωγείου στη συνοικία Χαραυγή προϋπολογισµού 905.000€. 
� Τον Ιανουάριο θα υποβληθεί ο φάκελος για την προσθήκη αιθουσών στο 1ο ∆ηµοτικό 

Σχολείο Γιάννουλης. Παράλληλα εντός του 2012 θα ολοκληρωθούν οι µελέτες για το 12ο 
Λύκειο και το 24ο΄∆ηµοτικό Σχολείο στην περιοχή Τούµπας µε βάση τις προµελέτες που 
εκπονήθηκαν από τον Ο.Σ.Κ. οι οποίες, µετά από αίτηµά µας, εστάλησαν στο ∆ήµο.  

� Αναβάθµιση περιοχής ROM στη συνοικία Νέας Σµύρνης µε έργα οδοποιίας, 
ηλεκτροφωτισµού και κοινοχρήστων χώρων για τη βελτίωση συνθηκών ζωής, 
προϋπολογισµού περίπου 1 εκ. €. Σύµφωνα µε τελευταίες πληροφορίες από την 
Περιφέρεια Θεσσαλίας θα προχωρήσει το πρόγραµµα το 2012 αλλά µε πολύ µειωµένα 
κονδύλια, οπότε θα υποχρεωθούµε να αναπροσαρµόσουµε τη µελέτη. 

� Ενώ έχει ολοκληρωθεί πλήρως η µελέτη για την διαµόρφωση της Εθνικής οδού από 
∆ιγενή έως Βαρδουσίων προϋπολογισµού 4 εκ. €, µετά από αλλεπάλληλες συσκέψεις µε 
την Περιφέρεια Θεσσαλίας και την ∆.∆.Ε., θεωρούµε ότι δεν υπάρχουν πολλά περιθώρια 
ένταξης του έργου άµεσα. Γι’ αυτό θα προχωρήσουµε σε λήψη προσωρινών µέτρων, 
όπως περιγράφονται αναλυτικά στο συνηµµένο τεύχος, για την ασφαλή διέλευση πεζών 
και εποχούµενων στα πλέον επικίνδυνα σηµεία.  
 
Επίσης έχουν υποβληθεί φάκελοι για ένταξη των εξής έργων: 

� Στο ΥΠΕΚΑ-ΕΠΠΕΡΑΑ (Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη) 
δύο πρότυπα επιδεικτικά έργα αξιοποίησης ανανεώσιµων πηγών ενέργειας και 
εξοικονόµησης ενέργειας στα κτίρια του 2ου Γυµνασίου -2ου Λυκείου καθώς και του 19ου 
∆ηµοτικού Σχολείου, όπως περιγράφονται αναλυτικά στο συνηµµένο τεύχος. Έχουν 
αξιολογηθεί θετικά και αναµένεται σύντοµα η ανακοίνωση για την ένταξη των έργων. 

� Στο Υπουργείο Ανάπτυξης (Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Ανταγωνιστικότητα & 
Επιχειρηµατικότητα) η ολοκλήρωση του Πολιτιστικού Κέντρου- Μουσείου Μύλου Παππά 
όπως προαναφέρθηκε. Αναµένεται τον Ιανουάριο η απόφαση της αξιολόγησης. 

� Στο ΥΠΕΚΑ µέσω ΚΑΠΕ (Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη) 
η µελέτη για τη πρότυπη βιοκλιµατική ανάπλαση της δυτικής περιοχής του Λόφου 
Φρουρίου καθώς και της περιοχής που περιβάλλεται από τις οδούς Βενιζέλου, Μελετίου, 
πλατείας Εργατικού Κέντρου, και Γεωργιάδου όπως φαίνεται αναλυτικά στο συνηµµένο 
τεύχος. Έτσι ολοκληρώνεται το µεγαλύτερο τµήµα των παρεµβάσεων για την 
αναβάθµιση του Ιστορικού Κέντρου αρµοδιότητας ∆ήµου. Ελπίζουµε να προχωρήσουν 
σύντοµα οι εργασίες για την αποκάλυψη και αναστύλωση του Α’ Αρχαίου Θεάτρου. 
Αποµένει η ένταξη της χρηµατοδότησης της αναστύλωσης για το Μπεζεστένι είτε από το 
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Υπουργείο Πολιτισµού είτε από άλλο πρόγραµµα αντίστοιχο του ΘΗΣΕΑ για την Τοπική 
Αυτοδιοίκηση. 

� Για την ολοκλήρωση του έργου «ΠΡΟΣΚΗΝΙΟ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ» δεν υπάρχει προς το παρόν 
θετική ανταπόκριση από το Υπουργείο Πολιτισµού και από την Περιφέρεια Θεσσαλίας 
παρά το γεγονός ότι έπρεπε να θεωρηθεί ως έργο-γέφυρα από το Γ΄ ΚΠΣ και 
αξιολογείται ως ώριµο έργο που θα συνέβαλε άµεσα στην απορρόφηση κονδυλίων του 
ΕΣΠΑ. 

� Επίσης εντός του Φεβρουαρίου θα υποβληθούν προτάσεις στον άξονα «ΠΡΑΣΙΝΑ 
∆ΩΜΑΤΑ σε ∆ηµόσια κτίρια» του Επιχειρησιακού Προγράµµατος «Περιβάλλον και 
Αειφόρος Ανάπτυξη» του Υπουργείου Ανταγωνιστικότητας. 

 
2. ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ 

 
Τον Ιούλιο του 2009 υποβλήθηκε από το ∆ήµο προς το Υπουργείο Ανάπτυξης φάκελος µε 
προτάσεις στα πλαίσια της προκήρυξης για συγκεκριµένους άξονες και στόχους. Η πρόταση 
συνοπτικά περιλαµβάνει (βλ. αναλυτική κατάσταση): 
� Παρεµβάσεις ενεργειακής αναβάθµισης σε υφιστάµενα κτίρια: ∆ηµαρχείο, 11ος Παιδικός 

Σταθµός, 2ο και 28ο ∆ηµοτικό Σχολείο, 4ο Γυµνάσιο, ∆ηµοτικό Ωδείο. 
� Παρεµβάσεις σε κοινόχρηστους χώρους: πάρκο Αλκαζάρ, πάρκο Αγίου Αντωνίου 
� Πιλοτικές παρεµβάσεις στις Αστικές Μεταφορές: Αξιολόγηση και επικαιροποίηση της 

κυκλοφοριακής µελέτης σύµφωνα µε τις σύγχρονες ανάγκες της πόλης 
� ∆ράσεις διάδοσης, δικτύωσης και δηµοσιότητας – ενηµέρωσης. 
∆υστυχώς το πρόγραµµα καθυστέρησε για διάφορους λόγους. Ελπίζουµε εντός του 2011 να 
υπάρξει θετική εξέλιξη µε ένταξη έστω ορισµένων έργων ή µελετών. 
 
3. ΑΘΛΗΤΙΚΑ ΕΡΓΑ 

 
ΑΝΟΙΚΤΟ ΚΟΛΥΜΒΗΤΗΡΙΟ ΑΘΛΗΤΙΚΟΥ ΚΕΝΤΡΟΥ ΝΕΑΣ ΠΟΛΙΤΕΙΑΣ 
Το έργο µετά το ξεµπλοκάρισµα της χρηµατοδότησης από το ΕΛΛΑ∆Α 2004 προχωρά µε 
κανονικούς ρυθµούς. Στόχος είναι η κατασκευή των βασικών εγκαταστάσεων του κτιρίου για 
την λειτουργία της πισίνας το 2013. Επισυνάπτεται κατάσταση µε τα αναλυτικά οικονοµικά 
στοιχεία του έργου. Παραµένει ως εκκρεµότητα η εξεύρεση πόρων για την ολοκλήρωση του 
συγκροτήµατος και του υπαιθρίου χώρου. 
Για τα υπόλοιπα αθλητικά έργα που αναφέρονται στο Τεχνικό Πρόγραµµα έχουν υποβληθεί 
προτάσεις για χρηµατοδότηση και αναµένουµε. 
 
4. ΛΟΙΠΑ ΕΡΓΑ 

 
Το τρέχον έτος δυστυχώς για πρώτη φορά δεν υλοποιήθηκαν όλα τα έργα του Τεχνικού 
Προγράµµατος που χρηµατοδοτούνται από ΣΑΤΑ, ΕΑΤ, Ιδίους Πόρους & ΚΑΠ, ∆ωρεές, λόγω 
της πρωτοφανούς γνωστής υστέρησης των θεσµοθετηµένων εσόδων. 
Ολοκληρώθηκε όµως σε χρόνο-ρεκόρ η προσθήκη τεσσάρων αιθουσών στο 7ο Γυµνάσιο 
Λάρισας µε πόρους του ∆ήµου. Επίσης έγιναν οι απαραίτητες παρεµβάσεις µε επισκευές, 
συντηρήσεις, κυκλοφοριακές ρυθµίσεις, ηλεκτροφωτισµό, καθώς και διάφορα µικρότερα 
έργα. 
Το πρόγραµµα επισκευής σχολικών κτιρίων λόγω της ελλιπούς χρηµατοδότησης ήταν αρκετά 
µειωµένο. Έγιναν όµως οι πλέον επείγουσες παρεµβάσεις επισκευών τόσο µε εργολαβίες όσο 
και µε συνεργεία του ∆ήµου. 
Η Τεχνική Υπηρεσία έχει αναλάβει πλέον µε ιδιαίτερο ζήλο την πλήρη ευθύνη για την 
εκπόνηση ολοκληρωµένων µελετών για την ανέγερση νέων σχολικών συγκροτηµάτων στην 
περιοχή του ∆ήµου, µετά την ιεράρχηση των αναγκών σε συνεργασία µε τη σχολική 
κοινότητα και τον καθορισµό των προτεραιοτήτων.  
Στα πλαίσια των εργασιών αντιπυρικής προστασίας, που υλοποιήθηκαν από τις ∆ιευθύνσεις 
Τεχνικών Υπηρεσιών και Πρασίνου σε συνεργασία µε τη ∆ασική Υπηρεσία, στο Αισθητικό 
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Άλσος και στην κοίτη του Πηνειού έγιναν τα εξής: διαµόρφωση αντιπυρικών διαδρόµων, 
ραµπών πρόσβασης, καθαρισµός της βλάστησης και µεγάλου όγκου απορριµµάτων της 
κοίτης στο µέχρι πρόσφατα απρόσιτο τµήµα απέναντι από το Γενικό Νοσοκοµείο µέχρι την 
Γέφυρα Ν. Σµύρνης, που αποτελούσε εστία µόλυνσης. Θα γίνουν εργασίες από τα συνεργεία 
του ∆ήµου για διαµόρφωση των διαδρόµων, που θα συνεχισθούν και το επόµενο έτος, 
καθώς και έργα της ∆ΕΥΑΛ για διευθέτηση των αγωγών οµβρίων στην κοίτη µε µικρά 
τεχνικά. Έτσι θα συνεχίσει ο υφιστάµενος χωµάτινος πεζόδροµος που σταµατάει σήµερα στο 
ύψος του ΚΤΕΛ, σε µήκος 1χλµ, και θα γίνει πραγµατικότητα η ελεύθερη, ασφαλής και 
συνεχής πρόσβαση στην κοίτη του Πηνειού για τους δηµότες από το ύψος της ∆ΕΥΑΛ µέχρι 
τη Γέφυρα Ν Σµύρνης. Παράλληλα θα τοποθετηθεί περίφραξη στα όρια του πρανούς για την 
αποτροπή της απόρριψης σκουπιδιών. Επίσης θα γίνει καθαρισµός και πρόχειρη διευθέτηση 
του πεζοδροµίου επί της Γεωργιάδου και Γρηγοροπούλου, επειδή σε δύο χρόνια θα 
προχωρήσει η διαπλάτυνση της Γεωργιάδου στα πλαίσια της εργολαβίας της οδού 
Καράγιωργα. 
 
5. Ο∆ΟΠΟΙΙΑ – ΗΛΕΚΤΡΟΦΩΤΙΣΜΟΣ- ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ ∆ΙΑΧΕΙΡΙΣΗ 

 

� Για το 2012 προβλέπεται, λόγω οικονοµικής στενότητας, η κατασκευή µόνον των 
εντελώς απαραίτητων έργων ουσιαστικά συντήρησης και επισκευής της υφιστάµενης 
κατάστασης σε δρόµους, κοινόχρηστους χώρους και δηµοτικά κτίρια για την ασφάλεια 
και υγιεινή των δηµοτών πάντα σύµφωνα µε τις προτάσεις των τοπικών και δηµοτικών 
κοινοτήτων.  

� Θα γίνουν οι απαραίτητες παρεµβάσεις σε τµήµα της Π.Ε.Ο. καθώς και στην οδό Λαγού 
µε την συµβολή της ∆ΕΥΑΛ. 

� Εκπονήθηκαν µελέτες για την διαµόρφωση των οδών Παιωνίου, Θεοφράστου και 
Φαρσάλων καθώς και την κατασκευή ποδηλατοδρόµου ως συνέχεια της Σαρίµβεη επί της 
Καρδίτσης κάτω από την γέφυρα παράλληλα µε το γήπεδο της ΑΕΛ µέχρι το 
Νοσοκοµείο. 

� Στην οδό βόρεια του Στρατοπέδου Μπουγά έχει µελετηθεί πεζοποδηλατόδροµος από 
Φαρσάλων έως Ζακύνθου και στην οδό Παιωνίου από ∆ρόση έως Περιφερειακή οδό 
Τρικάλων.  

Τα παραπάνω έργα  καθώς και η διαµόρφωση των πεζοδροµίων της οδού Ιωαννίνων θα 
προχωρήσουν κατά προτεραιότητα όταν υπάρξει οικονοµική δυνατότητα του ∆ήµου  

 
ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΗΣΗ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ 
Γίνεται µια συστηµατική καταγραφή των καταναλώσεων ρεύµατος και φυσικού αερίου σε 
όλα τα δηµοτικά κτίρια και τα σχολεία έτσι ώστε να αξιολογηθεί η ενεργειακή συµπεριφορά 
κάθε κτιρίου, έτσι ώστε να ληφθούν τα κατάλληλα µέτρα. Ήδη µε τις προτάσεις που 
υποβλήθηκαν στο πρόγραµµα ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ, θα υλοποιηθούν καθοριστικές παρεµβάσεις σε 
επιβαρυµένα κτίρια και κοινόχρηστους χώρους. Παράλληλα γίνεται προσπάθεια να τηρηθούν 
οι διατάξεις της ισχύουσας νοµοθεσίας έτσι ώστε σταδιακά να καταστούν τα παλαιά κυρίως 
δηµοτικά κτίρια λιγότερο ενεργοβόρα. Επίσης στόχος είναι σταδιακά να αντικατασταθούν 
όλοι οι παλαιάς τεχνολογίας λαµπτήρες φωτισµού των Κ.Χ. 
 
ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΑ 
Ο ∆ήµος Λαρισαίων προτίθεται να εγκαταστήσει Φ/Β συστήµατα στις στέγες 15 σχολείων. Οι 
µελέτες έχουν ήδη κατατεθεί στην ∆.Ε.Η. για Φ/Β σύστηµα 10KWp στη στέγη κάθε 
σχολείου. 
Στην σκεπαστή ΑΓΟΡΑ θα εγκατασταθεί Φ/Β σταθµός 436,80 KWp. Η αίτηση κατατίθεται 
εντός του 2011. Κατατέθηκε στην ΡΑΕ φάκελος αδειοδότησης Φ/Β σταθµού 20MWp, που θα 
εγκατασταθεί στο ∆ηµοτικό ∆ιαµέρισµα Κοιλάδας. 
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ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑ ΜΕ ΚΑΕΠ ΤΗΣ ∆ΕΗ 
Το ∆ηµοτικό  Συµβούλιο το 2003 είχε αποφασίσει την Σύναψη Προγραµµατικής Σύµβασης 
µε το ΚΑΕΠ της ∆.Ε.Η. για την ανάπτυξη συνεργασίας σε θέµατα εξοικονόµησης ενέργειας. 
Εφαρµόστηκαν τα παρακάτω µέτρα. 
� Αντικατάσταση φωτιστικών σωµάτων σε κεντρικούς πεζόδροµους της πόλης και πλατείες 

καθώς και στην Ηρώων Πολυτεχνείου µε κέρδος κατανάλωσης 50%. 
� Τροποποίηση φωτιστικών σωµάτων στην κοίτη του Πηνειού µε κέρδος 70%. 
� Εγκατάσταση ψαλιδιστών τάσης σε διάφορους δρόµους µε κέρδος 30%. 

 
 
6. ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΚΑ 

 
Εκπονούνται µελέτες για ρυθµίσεις και έργα βελτίωσης των κυκλοφοριακών συνθηκών και 
ασφάλειας µετακίνησης πεζών, ποδηλατών και οχηµάτων σε βασικές αρτηρίες κόµβους και 
σε όλες τις συνοικίες του ∆ήµου. Παράλληλα παρακολουθούνται όλες οι µελέτες που 
εκπονούνται για τα µεγάλα οδικά έργα του ∆ηµοσίου. 
Το τρέχον έτος κατεβλήθη µεγάλη προσπάθεια για την διευθέτηση των επειγόντων 
κυκλοφοριακών θεµάτων σε όλες τις δηµοτικές κοινότητες µε την προώθηση κανονιστικών 
ρυθµίσεων, οι οποίες θα ολοκληρωθούν το 2012. Επίσης θα τοποθετηθούν πινακίδες 
ονοµατοθεσίας και αρίθµησης οδών στη Γιάννουλη, Φαλάνη και ∆ασοχώρι.  
Με την αρµοδιότητα που περιήλθε στο ∆ήµο για χορήγηση συνδέσεων µε το Εθνικό ∆ίκτυο, 
εκτός από φόρτο εργασίας που προστέθηκε στο τµήµα αναδείχθηκαν και τα διάφορα 
προβλήµατα ασφάλειας και λειτουργίας λόγω της έντονης ανάπτυξης δραστηριοτήτων 
παράλληλα µε την ανυπαρξία σωστής υποδοµής (παράπλευροι δρόµοι – κόµβοι κλπ). 
Στα πλαίσια της µελέτης που ελπίζουµε ότι θα εκπονηθεί στα πλαίσια του προγράµµατος 
ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ, η οποία είναι εντελώς απαραίτητη γιατί οι προηγούµενες µελέτες και 
µετρήσεις έγιναν πριν 15-20 χρόνια, θα αξιολογηθεί η υφιστάµενη κατάσταση και θα δοθούν 
κατευθύνσεις για την περαιτέρω ανάπτυξη της πόλης σύµφωνα µε τις αρχές της βιώσιµης 
κινητικότητας (ανάπτυξη πλήρους δικτύου ποδηλατοδρόµων και πεζοδρόµων για ασφαλείς 
και ευχάριστες µετακινήσεις των ευάλωτων οµάδων δηµοτών (πεζοί, παιδιά, ΑΜΕΑ, 
ηλικιωµένοι), βελτίωση των αστικών συγκοινωνιών παράλληλα µε την εξυπηρέτηση και 
ασφαλή κυκλοφορία των οχηµάτων. 
Προτεραιότητα για το τρέχον και το επόµενο έτος αποτελεί η λήψη µέτρων για την 
άµβλυνση των επικινδύνων καταστάσεων σε διάφορα σηµεία και κόµβους της πόλης. 
Επισυνάπτεται ενηµερωτικό φύλλο µε τα σχέδια και τις εργασίες για τη βελτίωση συνθηκών 
κυκλοφορίας στην παλαιά Εθνική. Ήδη δηµοπρατήθηκε έργο για την βελτίωση του 
φωτισµού στο τµήµα αυτό της Π.Ε.Ο. Οι εργασίες στην οδό Λαγού έχουν µελετηθεί αλλά θα 
οριστικοποιηθούν τον Ιανουάριο. 
 
 
7. ΣΥΝΤΗΡΗΣΕΙΣ 

 
Ο τοµέας της συντήρησης των Κ.Χ. και κτιρίων του ∆ήµου είναι ιδιαίτερα δύσκολος και 
πολύπλοκος, ιδιαιτέρως µε την διεύρυνση του ∆ήµου. Οι χώροι και οι εγκαταστάσεις προς 
συντήρηση είναι πολυάριθµοι, πολυποίκιλοι και διασκορπισµένοι φυσικά σε όλη την ιδιαίτερα 
εκτεταµένη πόλη µας. Οι εργασίες αφορούν «µερεµέτια» που πάντα παρουσιάζουν ιδιαίτερες 
δυσκολίες, ενώ εκτελούνται συχνά υπό δυσχερείς και επικίνδυνες συνθήκες (καιρικές, 
κυκλοφοριακές). Πρόκειται για εργασίες που πολλές φορές εκτελούνται εκτάκτως µε την 
µορφή «αµέσου επεµβάσεως» (για λόγους ασφάλειας ή επείγοντος) πράγµα που ανατρέπει 
κάθε έννοια προγραµµατισµού και δυσχεραίνει υπερβολικά την οργάνωση και το συντονισµό 
της δουλειάς. 
Πρέπει να επισηµανθεί ότι οι ανάγκες για επισκευές είναι πολύ συχνές, τόσο λόγω συνήθων 
φυσιολογικών αιτιών (φθορές κλπ), όσο και λόγω συχνών εκδηλώσεων βανδαλισµού που 
είναι δυστυχώς φαινόµενο της εποχής µας. Τέλος πρέπει να επισηµανθεί ότι το µεγάλο µέρος 
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των προβληµάτων που παρουσιάζονται στους δρόµους της πόλης δηµιουργείται από τους 
Οργανισµούς Κοινής Ωφέλειας, που έχουν την ευθύνη της καλής και σύντοµης πλήρους 
αποκατάστασης. 
Προκειµένου λοιπόν να ανταποκριθούµε στοιχειωδώς στην πληθώρα των αναγκών στον 
τοµέα αυτό απαιτείται η περαιτέρω στελέχωση µε µόνιµο τεχνικό προσωπικό και προµήθεια 
εξοπλισµού. 
Το τρέχον έτος παρά τη εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική συγκυρία για το ∆ήµο µας τα 
τµήµατα Συντήρησης, Οδοποιίας και Η/Μ υλοποίησαν µε τα συνεργεία τους πλήθος 
επεµβάσεων ιδιαίτερα στις κοινότητες που εντάχθηκαν στο ∆ήµο. Επισυνάπτεται σχετική 
κατάσταση. 

 
ΠΑΙ∆ΙΚΕΣ ΧΑΡΕΣ 
Καταβάλλεται συστηµατική προσπάθεια από τα συνεργεία του ∆ήµου για την δηµιουργία 
ασφαλών συνθηκών λειτουργίας πλέον των 100 παιδικών χαρών της πόλης και των 
δηµοτικών κοινοτήτων. Για το 2012 έχει τεθεί ως στόχος η υλοποίηση των αναγκαίων 
παρεµβάσεων για την πιστοποίηση της ασφάλειας αυτών σύµφωνα µε τις σύγχρονες 
προδιαγραφές. 
 
8. ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ 

 

Η δηµιουργία τµήµατος Πολιτικής Προστασίας συνέβαλε σηµαντικά στη προετοιµασία και 
συστηµατική αντιµετώπιση των σοβαρών θεµάτων βάσει των αρµοδιοτήτων που έχει ο 
∆ήµος από την ισχύουσα νοµοθεσία Ν.2344/95 που είναι: ο σχεδιασµός, η πρόληψη, η 
αξιοποίηση και κινητοποίηση του ανθρώπινου δυναµικού που αποβλέπει στην προστασία της 
ζωής, υγείας και περιουσίας των πολιτών. 
Για την υλοποίηση αυτού του αντικειµένου έχουµε συντάξει µνηµόνια ενεργειών για κάθε 
συγκεκριµένη καταστροφή όπως είναι οι σεισµοί, οι πληµµύρες, οι χιονοπτώσεις, ο 
καύσωνας και οι πυρκαγιές.  
Επειδή οι συνέπειες του σεισµού είναι απρόβλεπτες, αποστολή του ∆ήµου είναι να λάβει όλα 
τα απαραίτητα µέτρα προ του σεισµού και να προβεί στις άµεσες απαραίτητες ενέργειες για 
την αντιµετώπιση όλων των προβληµάτων που θα προκύψουν από το σεισµό ή άλλες 
έκτακτες ανάγκες. Για το σκοπό αυτό έγινε πλήρης καταγραφή των διαθέσιµων χώρων, 
µελέτη και προϋπολογισµός για όλα τα απαιτούµενα έργα ηλεκτροφωτισµού, ύδρευσης, 
αποχέτευσης για την καλή λειτουργία τους. Ο στόχος είναι να υποβληθεί πρόταση στην 
Περιφέρεια Θεσσαλίας για την χρηµατοδότηση των έργων. 
 
 
9. ΠΟΡΕΙΑ ΜΕΓΑΛΩΝ Ο∆ΙΚΩΝ ΕΡΓΩΝ ΑΡΜΟ∆ΙΟΤΗΤΑΣ ∆ΗΜΟΣΙΟΥ 

 
� ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ Ο∆ΟΥ ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΑ ΑΠΟ ΓΕΦΥΡΑ Ν. ΣΜΥΡΝΗΣ ΕΩΣ ΕΘΝΙΚΗ Ο∆Ο: 

Υπεγράφη η σύµβαση στις 7-12-11  
� ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ Β’ ΚΛΑ∆ΟΥ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΟΥ ∆ΑΚΤΥΛΙΟΥ ΑΠΟ ΚΟΜΒΟ Ο∆ΟΥ ΚΟΖΑΝΗΣ 

ΕΩΣ Β’ ΓΕΦΥΡΑ ΠΗΝΕΙΟΥ (∆ΕΥΑΛ): Αναµένεται η υπογραφή της σύµβασης εντός του 
Ιανουαρίου 2012. 

� ΜΕΛΕΤΗ ΠΑΡΑΠΗΝΕΙΑΣ Ο∆ΟΥ ΑΠΟ Β’ ΓΕΦΥΡΑ ΠΗΝΕΙΟΥ (∆ΕΥΑΛ) ΜΕΧΡΙ ΤΟΝ ΚΟΜΒΟ 
ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ – ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ Ο∆ΟΥ: Ολοκληρώθηκε η διαδικασία της µελέτης από τη 
∆ιεύθυνση ∆ηµοσίων Έργων Περιφέρειας Θεσσαλίας. Εκτιµώµενη δαπάνη έργου περίπου 
10 εκ. € συν το κόστος των απαλλοτριώσεων. 

� ΜΕΛΕΤΗ ΚΑΤΑΣΚΕΥΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ Ο∆ΟΥ ΑΘΗΝΩΝ – ΤΡΙΚΑΛΩΝ: Ετοιµάζεται ο 
φάκελος για την προκήρυξη του έργου από την ∆ΜΕΟ του ΥΠΕΧΩ∆Ε διαπλάτυνσης της 
οδού και κατασκευής παράπλευρων οδών και κόµβων, σύνδεση µε ∆ιαχρονικό Μουσείο 
καθώς και τη διαπλάτυνση της περιµετρικής οδού του Μεζούρλου από Νοσοκοµείο και 
Ιατρική Σχολή µέχρι τον κόµβο Καραολή. Εγκρίθηκε η πίστωση για τη µελέτη αλλά δεν 
προχώρησε ακόµα. 
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� ΜΕΛΕΤΗ ΑΝΙΣΟΠΕ∆ΟΥ ΚΟΜΒΟΥ ΚΑΡ∆ΙΤΣΗΣ – ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ: Βρίσκεται 
επί χρόνια στο στάδιο της προκαταρκτικής µελέτης και αναµένεται η έγκριση πίστωσης 
για την ολοκλήρωση των µελετών. Γενικώς υπάρχει στασιµότητα στο θέµα. 

 
10. ΠΙΝΑΚΑΣ ΧΡΗΜΑΤΟ∆ΟΤΗΣΕΩΝ 

 

Με βάση το γενικότερο πνεύµα του προϋπολογισµού και τον σχεδιασµό της ∆ηµοτικής 
Αρχής η χρηµατοδότηση των έργων και ενεργειών προέρχεται από τις εξής πηγές: 

 

∆ΙΕΥΘΥΝΣΗ ΤΕΧΝΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 

ΤΜΗΜΑ ΝΕΩΝ ΕΡΓΩΝ 8.867.479,59 

ΤΜΗΜΑ Ο∆ΟΠΟΙΙΑΣ 843.498,83 

ΤΜΗΜΑ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑΚΩΝ ΡΥΘΜΙΣΕΩΝ 530.001,00 

ΤΜΗΜΑ ΗΛΕΚΤΡΟΜΗΧΑΝΟΛΟΓΙΚΩΝ ΚΑΤΑΣΚΕΥΩΝ & ΣΥΝΤΗΡΗΣΗΣ 2.726.154,00 

ΤΜΗΜΑ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ 1.000,00 

ΤΜΗΜΑ ΣΥΝΤΗΡΗΣΗΣ ΕΡΓΩΝ 415.000,00 

ΤΜΗΜΑ ΤΥ∆Κ 464.844,06 

ΤΜΗΜΑ ΣΥΝΤΗΡΗΣΗΣ ΣΧΟΛΙΚΩΝ & ∆ΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΤΙΡΙΩΝ 318.002,00 

ΤΜΗΜΑ ΑΘΛΗΤΙΚΩΝ ΧΩΡΩΝ 199.010,00 

ΣΥΝΟΛΟ 14.364.989,48 

  

ΧΡΗΜΑΤΟ∆ΟΤΗΣΕΙΣ  

ΕΣΠΑ 7.455.775,98 

Ι∆ΙΟΙ ΠΟΡΟΙ & ΚΑΠ 1.797.285,83 

ΘΗΣΕΑΣ 170.869,61 

ΣΑΤΑ 1.021.898,06 

Γ.Γ.Α. (ΘΗΣΕΑΣ) 2,00 

ΕΛΛΑ∆Α 2004 1.000.000,00 

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ (ΕΠΙΣΚΕΥΕΣ ΣΧΟΛΕΙΩΝ) 258.000,00 

ΕΣΠΑ (ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ) 5,00 

ΕΑΤ 463.903,00 

∆ΩΡΕΑ 200.000,00 

∆ΑΝΕΙΟ 1.936.000,00 

ΕΣΟ∆Α ΑΠΌ ΝΟΜΙΚΑ ΠΡΟΣΩΠΑ 22.250,00 

ΟΣΚ 30.000,00 

ΣΥΝΟΛΟ 14.364.989,48 
 

 
Από τα παραπάνω προκύπτει ότι οι κύριες πηγές εσόδων για τη ∆ιεύθυνση Τεχνικών 
Υπηρεσιών είναι από το ΕΣΠΑ, Ίδιους Πόρους, ΣΑΤΑ και ΕΛΛΑ∆Α 2004 και το ∆άνειο για τα 
φωτοβολταϊκά. Εκτιµάται ότι η ροή χρηµατοδότησης για το επόµενο έτος θα είναι πολύ 
µικρότερη από τα περσινά επίπεδα από όλες τις πηγές πλην ΕΣΠΑ. Το Υπουργείο Εσωτερικών 
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καθυστερεί τις χρηµατοδοτήσεις οι οποίες υπολείπονται κατά πολύ των πραγµατικών αναγκών 
για τα αντίστοιχα έργα επισκευής και συντήρησης Σχολείων. Το τρέχον έτος η ΣΑΤΑ που 
αποδόθηκε ∆ήµο στο για τα έργα και τα σχολεία ήταν στο 1/3 της αντίστοιχης ήδη µειωµένης 
περσινής. 
Έτσι η κατανοµή έργων και ο προγραµµατισµός ανά πηγή χρηµατοδότησης έγινε µε βάση τα 
προαναφερθέντα µε στόχο την οµαλή πορεία των έργων και την κάλυψη κατά προτεραιότητα 
των εντελώς απαραίτητων λειτουργιών της πόλης. 
Για το 2012 το πρόγραµµα έργων είναι πολύ µικρότερο από τα προηγούµενα χρόνια, λόγω της 
οικονοµικής συγκυρίας, αλλά θα δοθεί προτεραιότητα στις συντηρήσεις και τις µελέτες για την 
προετοιµασία του ∆ήµου για τα επόµενα έτη. 

 
 

Η ∆ΙΕΥΘΥΝΤΡΙΑ ΤΕΧΝΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ Η ΑΝΤΙ∆ΗΜΑΡΧΟΣ 
 
 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΑΪΒΑΛΙΩΤΟΥ ∆ΕΣΠΟΙΝΑ ΜΑΝΤΖΑΡΗ 

 
 


